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TOMÁŠ LERCH: PAMATUJI SI
NA NEZAPOMENUTELNÉ
ZEMĚPISNÉ EXKURZE."
Rozhovor s Tomášem Lerchem,
naším absolventem, současným
ředitelem služby dopravní policie
ČTĚTE NA STRANĚ 3

OD POČÍTAČE MEZI VOJÁKY
V soutěži EuropaSecura sexta
obstála.
ČTĚTE NA STRANĚ 4

Úvodem
Vážení čtenáři,
 
blíží se konec školního roku,
uzavírají se známky
na vysvědčení a všichni se už
těší na nadcházející prázdniny
a nové zážitky.
V tomto posledním čísle
Palachovin se znovu podíváme
do ciziny. Část studentů
ze septimy se díky organizaci
Tmelník podívala do Řecka
a Španělska. Za zmínku ale jistě
stojí i školní zájezd
do francouzské Normandie.
 
Přinášíme velký rozhovor
s ředitelem dopravní policie
Tomášem Lerchem, který je
naším absolventem, zprávy
a reportáže z výletů do Českého
rozhlasu, České televize či
DVTV. Možná vás inspiruje
rozhovor s Kačkou Zahrádkovou
a začnete s požárním sportem.
Jak dopadli naši čtvrťáci
u maturit? Přečtěte si statistiku.
Informace z uprchlického tábora
získáte po přečtení rozhovoru
s Tondou Šámalem.
 
Třeťáci se loučí. Práce
na Palachovinách nás velice
bavila, ale předáváme „žezlo"
dál. O prázdninách načerpejte
plno sil, dávejte na sebe pozor
a v září zase na viděnou
ve škole!

A. Kodrlová, VII.

Vítězství = Brusel

foto: D. Dvořáková

Na začátku května jsme dokázali
vyhrát soutěž Eurokvíz, kterou
pořádá Středočeský kraj se
svými spřátelenými regiony
Porýním–Falcí, Burgundskem
a polskou Opolí, tudíž jsme měli
možnost jet do Bruselu.
 
Naše cesta začala v úterý 6. 6.
v 18:00 na autobusovém nádraží
na Florenci, odkud parta 8
spolužáků ze sexty ve složení P.
Adámek, F. Havlák, M. Holec,
O. Chlebovský, D. Semelka, Š.
Vejvoda, J. Vyhnálek a V. Zlesák
vyrazila vstříc novým zážitkům.
 
Do Bruselu dorazil autobus
druhý den kolem šesté hodiny
ranní. Vydali jsme si
prohlédnout stavby ve městě.
Návštěva Atomia či areálu
Mini-Evropy nás doslova nadchla.
 
Večer se s námi setkaly vítězné
týmy ze sousedních regionů.
Probíhaly prezentace daných

foto: M. Dvořák

území či ochutnávky tradičních
pokrmů. Za Česko jsme ostatním
nabídli nakládané okurky,
rebarborový koláč, plněné
buchty, nakládaný hermelín
a tradiční českou kofolu. A co
jsme mohli ochutnat? Dijonská
hořčice nás řádně rozpálil,
polské sladkosti nás uchvátily
a německé sýry měly správný
šmak.
 
Ve čtvrtek jsme zamířili
do Evropského parlamentu.
V něm proběhla krátká beseda
s europoslancem Petrem
Ježkem. Vysvětloval nám, jak to
v této instituci vlastně chodí
a shrnul práci europoslance.
Dalším navštíveným místem
bylo Parlamentarium, což je
interaktivní muzeum EU.

Čtvrteční večer patřil setkání
s paní Veronikou Musilovou,
která nám vysvětlila vše
potřebné ohledně činnosti
Českého zastoupení ČR při EU.
 
Po náročném dni přišel pátek
a prohlídka centra města
a náměstí Grand Place
a nezbytné nakupování
belgických pralinek všeho
druhu. Nejlepší jsou Neuhaus!
 
Výlet se nám moc líbil, čímž
děkujeme Středočeskému kraji
za jeho zorganizování a také
našim pedagogickým
doprovodům prof. Dvořákové
a prof. Dvořákovi.

Michal Holec, sexta

Statistika letošních maturit

foto: https://i.ytimg.com/vi/sAc-cjLEj
DY/maxresdefault.jpg

Letošní jarní maturitní zkoušky
skládalo 68 studentů ze všech
čtvrtých ročníků. Didaktické
testy z českého jazyka a písemné
testy z matematiky se podařilo
udělat všem. Ani postrach všech
středoškoláků, matematika,
ze které maturovalo 27 studentů,
nikoho nevyděsila. Dokonce 20
studentů dosáhlo
na vyznamenání, z toho bylo
osm ze 4. B a deset z oktávy.

Šest studentů z celkového počtu
68 získalo u zkoušky dospělosti
samé jedničky. Bohužel tu bylo
i sedm neúspěšných, kteří si
vždy jeden maturitní předmět
budou muset zopakovat v září.
A jaké předměty na podzim
studenty čekají? Čeština,
chemie, biologie, základy
společenských věd a ústní státní
angličtina. Všem budeme držet
palce!

autor článku:
KRISTÝNA EDEROVÁ

třída 3.B

autor článku:
NIKOLA PAVLIČOVÁ

třída 3.B

Cambridge zkoušky
Probouzím se, už nastal den D.
Žaludek mám jako na vodě a k
snídani toho moc nesním.
Nervózně si připravuji všechny
dosud nasbírané podklady ke
správnému složení zkoušek.
 
Jakmile vstoupím před budovou
gymnázia, zdá se mi být cesta
po schodech nekonečná. Pomalu
vcházím a netrpělivě čekám
na pokyn pořadatelky. Vstupuji
do učebny chemie určené
pro zkoušené a vidím, že
na každé lavici je přilepen
papírek se jménem a číslem.
nacházím svou lavici a usedám.
Při čtení pokynů se mi strachem
svírají útroby, ruce se mi chvějí
a začínám se potit. Hodina H
nastala.

 
Po třech hodinách,
během kterých absolvuji
poslech, čtení, napsání dvou
slohů, přichází nejobávanější
část zkoušky - rozhovor s dvěma
zkoušejícími, z nichž jeden je
rodilý mluvčí. Čtrnáct minut
stresu je u konce a já si mohu
konečně vydechnout. Výsledky
se dozvím až za šest týdnů.

autor článku:
DOMINIKA KUBÁTOVÁ

třída 3. A

autor článku:
MICHAELA VAŇUROVÁ

třída 3. A



STRANA 2 / 8

4. ČÍSLO 2016/17, PALACHOVINY, ŠKOLNÍ ČASOPIS ZDARMA

S Tmelníkem 
do Řecka. 
Super párty!

regionu Makedonie. Odtud nás
čekala dlouhá cesta přes celé
na autobus do cílové destinace.
 
Na místě nám bylo představeno
naše "skromné" ubytování: hotel
Alexandros. Zde jsme se poprvé
setkali s organizátory tohoto
projektu zaměřeného na tzv.
"soft skills", dovednosti
debatovat, chopit se iniciativy,
řešit efektivně problémy apod.
Chvíli po příjezdu naší skupiny
začaly dorážet i ostatní a my
jsme se seznámili se spoustou
zajímavých lidí ze všech koutů
Evropy. Země účastnící se
projektu byly Řecko,
Chorvatsko, Bulharsko,
Lotyšsko, Španělsko, Itálie
a naše mělnická výprava.
 
Každý den sestával
z dopoledního programu, kdy se
hrály hry na utužení kolektivu.
Poté následoval oběd, často
nejbohatší jídlo dne vždy

doplňovaly řecké speciality: kozí
sýr feta nebo tzatziki. Po obědě
jsme měli dlouhou pauzu
(zasloužený odpočinek
po prohýřené noci) a přibližně
od pěti hodin jsme do sedmi
pokračovali v programu.
Po večeři nás čekala noc plná
hýření.
 
Takto jsme strávili 9 dní a devět
nocí. Součástí byly i procházky
po okolí, návštěva všech
možných restaurací
a několikadenní projekty
završené společným účastníky
iniciovaným představením
v místním divadle. Den
před odjezdem proběhlo
hodnocení celého projektu, kde
každý dostal příležitost se
vyjádřit, co si o projektu myslí.
Projekt končil rozlučkovou
párty, poté jsme již vyrazili směr
domov.
 
S klidným srdcem doporučujeme

tyto akce všem našim
studentům. Neváhejte a chopte
se příležitosti, vždyť zážitky
vám nikdo nikdy nevezme.

autor článku:
MICHAL ARDAN

třída septima

autor článku:
TOMÁŠ ČERVENKA

třída septima

autor článku:
MATĚJ KERNER

třída septima

autor článku:
MARTIN OBST

třída septima

autor článku:
MATĚJ BÍLEK
třída septima

V květnu letošního roku jsme se
zúčastnili výměny mládeže
v řecké Giannitse. Město
nacházející se blízko u Soluně
nás na první pohled zaujalo
a bylo nám jasné, že zde
prožijeme týden, na který
budeme ještě dlouho vzpomínat.
Nemýlili jsme se, výměna byla
jako každá akce
spoluorganizovaná mělnickou
organizací Tmelník jedinečným
zážitkem.
 
Cestu jsme zahájili nočním
autobusem z Prahy do Berlína,
který nás i přes značné zpoždění
dopravil na berlínské letiště,
odkud jsme úspěšně odletěli
do řecké Soluně, hlavního města

¡Hola chicos! Programové aktivity zahrnovaly
především seznamovací
a týmové hry, které nám
pomohly rozvíjet nově vznikající
přátelství a prohlubovaly
mezi námi vzájemnou důvěru.
Když jsme byli připraveni
pracovat jako ucelený kolektiv,
přesunuli jsme se do hotelu
ve městě Jerez de la Frontera,
kde jsme zůstali až do konce
projektu. Zde jsme pravidelně
navštěvovali místní divadlo
a zkoušeli zkoordinovat
amatérské představení
s tematikou diskriminace
znevýhodněných lidí. Závěrečné
vystoupení mělo v praxi
předvést, proč vlastně celý
projekt vznikl a co všechno jsme
se během těchto kouzelných dní
naučili. Zároveň bylo účelem
poukázat na problematiku

uprchlické krize, imigrace
a diskriminace a rozšířit o nich
veřejné povědomí.
 
Z výměny mládeže jsme se
vrátily nadšené se spoustou
nových zkušeností a přátel, kteří
nám pomohli poznat jejich
kulturu, značně se lišící od té
naší, a se kterými zůstáváme
nadále v kontaktu. Získaly jsme
povědomí o politických
situacích a odlišných přístupech
k uprchlické krizi
v zúčastněných státech. Dostalo
se nám autentického
a objektivního pohledu na danou
problematiku od lidí různých
náboženství i věkových
kategorií.
 
Projekty zaštiťované programem
Erasmus+ jsou na Mělnicku

dostupné přes organizaci
Tmelník. Organizaci není složité
kontaktovat, její zástupci s vámi
budou vždy ochotni otevřeně
komunikovat a v případě zájmu
o jakoukoliv podobnou výměnu
mládeže vás nasměrují ke
správnému postupu podání
přihlášky. V případě jakýchkoliv
dotazů můžete kdykoliv zajít
za studenty letošní septimy, kteří
vám taktéž rádi odpovědí.

autor článku:
ANNA SEMERÁKOVÁ

třída septima

autor článku:
ANNA VIKTORINOVÁ

třída septima

Se vzdělávacím programem
Evropské unie Erasmus+ jsme
se v březnu vydaly
do Andalusie v jižním
Španělsku. Erasmus+ nám již
v minulosti poskytl mnoho
příležitostí vycestovat
do zahraničí a prožít
nezapomenutelné zážitky se
studenty jiných národností.
 
Do prosluněné země plné
pomerančovníků jsme
odcestovaly na deset dní. Náš
pobyt zde byl rozdělen na dvě
části. První z nich jsme společně
s ostatními účastníky z Turecka,
Řecka, Portugalska, Itálie a ze
Španělska strávili v příjemném
campu s rozlehlou zahradou.

V Normandii do městečka Étretat. Étretat je
známý svými křídovými útesy,
které ční 70 metrů nad mořem.
Tyto útesy a přiléhající pláž se
staly inspirací pro mnohé
umělce včetně Eugèna Boudina
a Clauda Moneta. V Le Havre
jsme viděli moderní kulturní
centrum města od brazilského
architekta Oscara Niemeyera,
Kelímek od jogurtu, které je
součástí památky UNESCO.
Další zastávkou byl známý Pont
de Normandie, který spojuje
města Le Havre a Honfleur
a přemosťuje řeku Seinu, a také
přístavní městečko Honfleur,
odkud v 17. století vyplul
francouzský mořeplavec
a objevitel Quebecu Samuel de
Champlain.
 
Třetí den nás zavedl do historie.
V Bayeux jsme zhlédli tapiserii
z 11. století, zaznamenávájící

příběh vpádu Normanů
do Anglie a bitvu u Hastings,
a katedrálu Notre Dame. Živou
představu o událostech 2.
světové války jsme si udělali
v panoramatickém muzeu D-day
věnovaném bitvě o Normandii
a na americkém hřbitově
v Colleville s 9 387 pomníky
padlých vojáků. Byli jsme i na
pláži Omaha, kde probíhaly ty
nejtěžší boje.
 
Čtvrtý den dopoledne jsme
strávili na Mont-Saint-Michel.
Zde jsme se rozloučili
s Normandií a odpoledne a večer
jsme už stráviili v Bretani,
v korzárském přístavu Saint
Malo a v lázeňském Dinardu,
kde jsme si užili sluníčko i moře.
 
Cesta po Normandii byla
ukázková jako z nabídkového
katalogu zahraničních zájezdů.

Děkujeme profesorkám Rothové
a Güllichové, které ji
uspořádaly.

autor článku:
ELIŠKA HORÁČKOVÁ

třída septima

autor článku:
LENKA SUŠÍROVÁ

třída septima

autor článku:
JONÁŠ JANDA

třída septima

autor článku:
LUCIE ŠPYTKOVÁ

třída septima

autor článku:
KRISTÝNA KLEMANOVÁ

třída septima

Nabídka exkurze do severní
Francie se těšila velkému
nadšení již od chvíle, kdy se
objevila, o to šťastnější jsme
byli, když jsme konečně do naší
vysněné Normandie dorazili.
 
Po náročné cestě autobusem
jsme zavítali do krásných
Jardins de Claudie Monet.
Zahrady se nachází ve vesničce
Giverny, ve které Monet,
zakladatel impresionismu, strávil
velkou část svého života. Rouen,
hlavní město Normandie, v nás
zanechalo vzpomínku
na Johanku z Arku. Neuniklo
nám ani muzeum Krásných
umění s převahou
impresionistických děl.
 
Den druhý jsme dojeli
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Rozhovor s 
absolventem 
Tomáš Lerch: 
„Pamatuji si na 
nezapomenutelné 
zeměpisné exkurze."

nelitoval.
 
Jak ses dostal k policii a co vše
jsi musel vystudovat, aby ses
propracoval na tvou
momentální pozici?
 
K policii jsem nastoupil
po základní vojenské službě,
která tehdy trvala jeden rok.
Musel jsem úspěšně absolvovat
příjímací řízení a začínal jsem
na dopravce na Mělníku. Zákon
o služebním poměru příslušníků
bezpečnostních sborů stanoví
pro každou funkci požadavek
na praxi a příslušný stupeň
vzdělání. Než jsem nastoupil
na pozici ředitele služby
dopravní policie, musel jsem si
projít různými pozicemi zejména
u služby dopravní policie, a to
jak řadovými, tak i těmi
vedoucími. K policii jsem
nastupoval s titulem bakalář,
přičemž v průběhu mého
působení na Mělníku jsem si
doplnil navazující stupeň
vzdělání a získal titul inženýr.
Úplné vysokoškolské vzdělání je
ze zákona jednou z podmínek
pro výkon mé současné funkce.
 
Co tě nejvíce baví na tvojí
práci? 
 
Možná to zní divně, ale úplně
všechno. Práce je v mém případě
mým koníčkem a beru ji jako
své určité celoživotní poslání.
Samozřejmě, že nejraději jsem,
když se dopravní policii daří,
když jsou dopravní policisté
pozitivně vnímáni veřejností,
snižují se následky dopravních
nehod, mají k dispozici moderní
techniku apod. Vždy mě potěší
například dopis od občana, který
pochválí naši práci či rozhovor
s kolegou na silnici, který ocení,
co pro ně vedení policie dělá
 
Co obnáší práce ředitele
služby dopravní policie a jak
je tato práce náročná?
 
Ředitel služby dopravní policie
nejen, že řídí samotné ředitelství
služby dopravní policie
Policejního prezidia ČR, ale
především stanovuje strategii
činnosti služby dopravní policie,
vydává metodické pokyny
pro její činnost, projednává
s dotčenými subjekty úpravy
legislativy, vytváří podmínky
pro vzdělávání policistů,
zajišťuje modernizaci techniky
pro jejich činnost, komunikuje
s ostatními partnery, kteří se také
spolupodílí na zajištění
bezpečnosti silničního provozu,
stanovuje strategii na úseku
prevence a v neposlední řadě
komunikuje s veřejností zejména
prostřednictvím médii.
Práce ředitele služby je náročná

zejména časově.V práci trávím
pravidelně bezmála dvanáct až
třináct hodin denně a najezdím
poměrně hodně kilometrů
po celé České republice. Není to
práce, za kterou můžu odpoledne
tzv. zavřít dveře. I když jsem
doma, pořád řeším nějaké
služební záležitosti
nebo přemýšlím, co by bylo
ještě možné zlepšit.
 
Když máš například živý
vstup v televizi, máš trému?
Zaskočil tě někdy nějaký
dotaz? Vystupuješ rád
na veřejnosti?
Jak jsem již zmínil, kontakt
s médii je nedílnou součástí mé
každodenní práce. Pokud chci,
aby se o problematice
bezpečnosti a plynulosti
silničního provozu
ve společnosti hovořilo, musím
i já s veřejností neustále
komunikovat a jak jinak, než
prostřednictvím médií. Takže to
není o tom, jestli vystupuji rád
nebo nerad, ale beru to jako
nezbytnou součást mé práce.
Při každém živém vstupu cítím
určitou trému, která však
zpravidla rychle spadne.
Důležité je mít k tomu určitý
respekt a na každé vystoupení se
řádně připravit. Při živém
vystoupení v televizi si nemůžu
dovolit „nemít odpověď“.
Samozřejmě jsou občas
nepříjemné dotazy novinářů, ale
to prostě k téhle práci patří.
 
Pokud se například student
gymnázia bude chtít stát
policistou, co pro to musí
udělat? Jakým studiem nadále
musí projít?
Bude-li mít absolvent gymnázia
zájem stát se policistou, musí,
stejně jako každý jiný uchazeč
o práci policisty, úspěšně
absolvovat přijímací řízení, které
se skládá z testů zdravotní,
fyzické a osobnostní
způsobilosti. Po nástupu k polici
následně absolvuje základní
odbornou přípravu. Po jejím
úspěšném absolvování může již
plně vykonávat práci policisty,
přičemž před dovršením třetího
roku trvání služebního poměru
musí složit tzv. služební
zkoušku. Vzhledem k tomu, že
činnost služby dopravní policie
je dnes vysoce odborná
a specifická, absolvují dopravní
policisté i řadu specializačních
či kvalifikačních kurzů v rámci
celoživotního vzdělávání.
Policie České republiky nabízí
i výhodné podmínky
pro studium vysoké školy
při zaměstnání.

autor článku:
KATKA ZAHRÁDKOVÁ

třída VII.

foto: z archivu T. Lercha

Věděli jste, že současný ředitel
služby dopravní policie ČR, Ing.
Tomáš Lerch, je absolventem
našeho gymnázia? My jsme měli
jedinečnou příležitost s ním
udělat rozhovor a zjistit, v čem
spočívá jeho práce,
a zavzpomínat si na jeho
studentská léta strávená
na našem gymnáziu.
 
Vzpomínáš rád na GJP? Jaká
je tvoje nejhezčí, či nejhorší
vzpomínka?
Na čtyři roky strávené
na mělnickém gymnáziu
vzpomínám velmi rád. Zpětně
toto období vnímám jako
bezstarostná léta strávená
s výborným kolektivem. Dodnes
si pamatuji na nezapomenutelné
zeměpisné exkurze do různých
konců České republiky nebo na
úžasnou atmosféru „posledního
zvonění“. Vím, že jsem tehdy
měl velké obavy z maturitní
zkoušky, ale i na tuto zkušenost
dnes vzpomínám s úsměvem.
 
Který profesor zůstal v tvé
paměti? A proč?
 
Pokud bych měl některé
jmenovat, pak by to byl určitě
profesor Schweigstill, který nás
měl na zeměpis, a profesorka
Rothová, která nás učila český
jazyk. Profesor Schweigstill
nastoupil na gymnázium stejně

jako naše třída do prvního
ročníku a všechny nás zaujal
svým, na tu dobu, netradičním
přístupem k výuce zeměpisu.
Musím uznat, že ve mně tehdy
probudil velký zájem o zeměpis,
i proto jsem si jej vybral jako
předmět maturitní zkoušky.
Přestože se už tehdy rodilo naše
společné přátelství, byla i tak
pro mě maturitní zkouška
ze zeměpisu velmi náročná.
Na paní profesorku Rothovou
vzpomínám jako na velmi
přátelskou a vzdělanou dámu,
která na nás nikdy nemusela
křičet a přesto měla v naší třídě
velký respekt.
 
Co nejdůležitějšího z našeho
gymnázia sis odnesl do dalších
studií či do profesního života?
 
Mělnické gymnázium mě nejen
dobře připravilo na pokračovaní
ve studiu na vysoké škole, ale
dalo mi do života spoustu
zkušeností a vědomostí,
ze kterých dodnes čerpám.
Vzpomínám si, že drtivá většina
mých spolužáků po ukončení
gymnázia úspěšně absolvovala
přijímací řízení na vysokou
školu. Doba strávená
na gymnáziu mě natolik
inspirovala, že jsem poměrně
vážně uvažoval o kariéře
středoškolského učitele, ale jak
je vidět, život mě nakonec
nasměroval k úplně jiné profesi.
 
Kdy a proč ses rozhodl, že
chceš být policistou?
Kdy? Tak to vím přesně. Bylo to
po absolvování vysoké školy
v roce 1998, kdy jsem se začal
rozhodovat kam dál. Proč? Víš,
že přesně ani nevím. Měl jsem
vždy pozitivní vztah
k uniformám a práce policisty
mi přišla v té době zajímavá,
nestereotypní a zároveň
přinášející určité jistoty
a karierní růst. U sboru pracoval
i můj praděda, takže jsem to asi
trochu po něm i zdědil. Tak jsem
to tehdy zkusil a doposud jsem
nikdy svého rozhodnutí
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Od počítače 
mezi vojáky

když byl Ondra v Rakousku,
pomocí internetové komunikace
a sdílených obrazovek. Je nutno
dodat, že jsme v tomto kole byli
z 300 zúčastněných týmů první
se 126,5 body ze 130.
 
Ve druhém, krajském kole měly
všechny týmy za úkol
vypracovat bezpečnostní
analýzu vylosované
problematiky. Naším tématem
byl konflikt mezi Ruskem
a Ukrajinou. Práce musela
obsahovat obecné informace
o situaci, historické pozadí,
popis jednotlivých aktérů,
predikce možného vývoje
a doporučení pro EU.
Na vypracování jsme měli
přibližně dva měsíce
a maximální rozsah byl deset
normostran (normostrana =1800
znaků).
 
Druhá část krajského kola se
týkala jen vybraných prací

a zahrnovala jejich ústní
obhajobu a oponenturu vybrané
konkurenční práce. Do této části
se dostaly jen čtyři týmy z kraje,
mimochodem dva z naší třídy.
Dále tam byl tým z Říčan,
kterému ale dorazil jen jeden
člen a náhradnice, která sloužila
spíše jen jako psychická
podpora, a tým z Kladna, jenž
nakonec nemohl dorazit. Stačilo
málo a došlo by k duelu
mezi naším týmem a týmem
z naší třídy ve složení Filip
Havlák, Michal Holec a Vojtěch
Zlesák. I tohle kolo jsme vyhráli
a nechali své kamarády v těsném
závěsu.
 
O posledním kole toho nesmíme
moc zveřejnit, protože program
je vždy podobný a byla by škoda
připravit vás o překvapení.
Můžeme pouze říct, že se konalo
na bývalé vojenské základně
v Brdech a týmy v něm uplatnily
jak své znalosti a diplomatické

schopnosti, tak i fyzickou
a psychickou odolnost. Hrábli
jsme si na dno svých sil, ale
příjemně nás překvapila strava
a přívětivost vojáků, kteří nás
programem provázeli. Celé kolo
proběhlo v přátelském duchu,
a to nejen v původních
soutěžních týmech. Jednou
z testovaných dovedností byla
totiž schopnost spolupracovat
v novém týmu.
 
Poslední kolo jsme sice
nevyhráli (byli jsme šestí
z dvanácti), ale jako skutečnou
výhru vidíme to, že jsme měli
možnost celou soutěž absolvovat
a zažít fantastický týden
v Brdech. Budoucí druhé
ročníky by neměly promeškat tu
úžasnou příležitost, a až budou
mít napřesrok možnost, měly by
se přihlásit na 11. ročník soutěže
EuropaSecura.

Štěpán Vejvoda, sexta

foto: www.europasecura.cz

Do soutěže EuropaSecura jsme
se jako tříčlenný tým ve složení
Vratislav Ležal, Ondřej
Chlebovský a Štěpán Vejvoda
přihlásili plni nadějí
a očekávání.
 
První kolo, které se konalo 28. 3.
2017, bylo formou online kvízu
o NATO a EU. Na jeho vyplnění
jsme měli 90 minut. Toto kolo
bylo s přehledem nejjednodušší
i přes to, že jsme ho řešili,

Za krásami do 
Kutné Hory

nám naskytl pohled na honosný
interiér.
 
Předposlední zastávka: Chrám
svaté Barbory. Obrovský
komplex, jehož součástí je
obdivuhodný oltář, nádherné
vitráže, varhany zdobené
pozlacenými andělíčky.
Po chutném obědě jsme zamířili
do posledního bodu exkurze -
Tylova domu, jehož součástí
byla výstava Boženy Němcové
a Kutnohorské podzemí. Po celý
den naší exkurze panovala dobrá
nálada a krásné počasí – zkrátka
vydařený výlet.

autor článku:
LUCIE RICHTEROVÁ

třída 3. A

Do Kutné Hory jsme dorazili
v ranních hodinách. Neváhali
jsme ani minutku a ihned se
vydali do místní kostnice.
Nejvíce nás zaujal strop, který
byl zhotoven z kostí (kdo by to
řekl). Součástí kostnice byly
i různě zdeformované lebky
zraněných husitských bojovníků.
Také jsme si mohli zapálit
svíčku a zavzpomínat na naše
blízké.
 
Další zastávkou byla Katedrála
Nanebevzetí Panny Marie a sv.
Jana Křtitele – impozantní
a překrásná stavba. Vystoupali
jsme do nejvyššího patra, kde se

Starostové 
studentům

A co jsme si my, studenti,
z přednášky odnesli? Práce
starosty je velice náročná
a nikdy nekončí, jelikož vaši
občané vás jako starostu
potřebují 24 hodin denně, 7 dní
v týdnu a 365 dní v roce. |Cílem
besedy bylo především přivést
mladé lidi k aktivnějšímu
působení v politickém dění obce
a probudit zájem o místo, kde
žijeme.

autor článku:
BARBORA CHALOUPKOVÁ

třída septima

autor článku:
BARBORA ŠEBÍKOVÁ

třída VII.

V dubnu se v naší škole konala
pro studenty vyššího gymnázia
beseda s názvem Aktivní občan.
Přijeli nás navštívit tři starostové
z Mělnicka: Petr Holeček,
senátor a starosta Kralup
nad Vltavou, Radim Wolák,
starosta Velvar, a Filip Volák,
starosta Veltrus, kteří podrobně
popisovali svůj běžný den
na radnici, starosti i radosti
spojené s jejich prací a také nám
na závěr prozradili nějaké
perličky týkající se jejich
obecních rozpočtů,
zastupitelstev a problémů se
životním prostředím.

Gymnázium v 
éteru

okamžiky, v nichž stál Český
rozhlas po boku národa, ale
i statečnost a neohroženost lidí,
kteří se v těchto místech
při bojích o rozhlas nebáli
v květnových ani v srpnových
dnech roků 1945 a 1968.
 
Po vstupu nás uvítá milá paní
průvodkyně a dává nám prostor
k prohlednutí starých
gramofonových přehrávačů,
rozhlasových přijímačů
nebo mixážních pultů.
Po zhlédnutí bohaté expozice
usedáme do malého sálu
s filmovým plátnem. Koukáme
na krátké filmy spjaté s historií
či současností Českého rozhlasu.
Konkrétně nás snímky vtahují
do roku 1923, kdy bylo zahájeno
první živé vysílání, dále pak
doby světových válek a okupace
roku 1968. „První vysílání
ze zapůjčeného skautského stanu

se uskutečnilo ve velmi
provizorních podmínkách
v Praze-Kbelích," informuje nás
průvodkyně. Velmi poutavé
video nás vnáší do doby bojů
o rozhlas na konci 2. světové
války a v představené prezentaci
vidíme i pár
dobových záběrů či slavné
osobnosti, které rozhlas
navštívily. „Kolik má Český
rozhlas zaměstnanců?“ vnese
paní profesorka dotaz směrem
k paní průvodkyni „Něco kolem
1500 lidí,“ odpovídá a my jsme
tímto vysokým číslem udiveni.
 
Poté se přesouváme do vysílací
budovy. Jsme upozorněni, že
musíme být potichu, protože se
zrovna vysílá. Nahlédneme
do vysílacích studií, která jsou
bohatě vybavena mikrofony,
počítači, mixážními pulty
a dalšími přístroji. Dokonce

můžeme sledovat právě
probíhající rozhovor s umělkyní.
Průvodkyně nám také přiblíží
vlastnosti správného žurnalisty
a také školy, které jsou vhodné
pro toto povolání.
 
Cestou zpátky procházíme
kolem gigantických pružin,
budova je totiž postavena
na „pérovací“ konstrukci, která
ji chrání před ruchy z ulice, aby
tak do nahrávacích a vysílacích
studií žádný nepronikl.
 
Cestu z rozhlasu nám ještě
zpestří z ulice viditelné vysílací
studio radia Wave, které patří
pod Český rozhlas.
Na Václavském náměstí naše
exkurze končí. Zajímalo by mě,
zda si někdo po návratu domů
Český rozhlas naladil.

F. Vlasák, T. Kandlerová, 3. B

Víte, kolik lidí v současnosti
pracuje v Českém rozhlase? Kdy
bylo zahájeno jeho vysílání?
Nebo za jakých podmínek se
uskutečnil první živý vstup? Ne?
Na tyto a další otázky jsme
dostali odpovědi právě
při exkurzi do Českého rozhlasu.
 
V pátek 26. 5. 2017 deset žáků
z každé třídy třetího ročníku
poznalo život v budově druhého
nejstaršího rozhlasu v Evropě.
Hledat v Praze Český rozhlas
není vůbec těžké,
protože funkcionalisticky laděná
budova, nacházející se
ve Vinohradské ulici, upoutává
již zdaleka a pamětní desky
připomínají nejen krušné
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Cena vévody z Edinburghu
Co je to DofE a jak se můžete
zapojit, se dozvíte v našem
článku!
 
DofE neboli Mezinárodní cena
vévody z Edinburgu je
mezinárodní program, který je
zaměřen na osobní rozvoj
mladých lidí. Program je založen
především na dobrovolnosti
a sebemotivaci. Zúčastnit se
může každý ve věku od 14 do 25
let. Cena DofE nabízí 3 úrovně
(zlatou, stříbrnou a bronzovou),
které se liší svou délkou konání,
a tedy i náročností. Účastník si
sám vybere činnosti, kterým se
chce v rámci programu věnovat,
a vytyčí si v nich cíl.

 
Program se skládá ze 4 oblastí.
První je již zmíněný rozvoj
talentu, což může být jakákoliv
činnost, například hra
na hudbení nástroj, zlepšení se
v cizím jazyce či napsání vlastní
knihy. Druhou oblastí je
sportovní aktivita, kde si, jak již
samotný název napovídá,
vybíráte libovolný sport.
Další složkou je dobrovolnictví,
samotný program nabízí
dobrovolnické činnosti, ale
můžete si něco najít i sami
a třeba doučovat spolužáka.
Poslední částí je dobrodružná
expedice, jejíž délku určuje vámi
zvolená úroveň DofE. Účastníci

si organizují celou expedici
sami, musí si naplánovat trasu,
nakoupit potřebné jídlo.
Podmínkou je spaní pod širákem
a žádné kupování potravin
během expedice. Vycestovat
můžete i do zahraničí a nemusíte
jen s ostatními účastníky DofE,
ale klidně i s vaší rodinou
nebo kamarády, kteří
do programu nejsou zapojeni.
Na expedici vyjíždí také
dozorce, který dohlíží na plnění
trasy.
 
Do tohoto prestižního programu
se nově zapojilo i naše
gymnázium a stalo se tak dalším
DofE centrem v naší republice.

Přihlásit se můžete u profesorky
Jany Kloučkové či profesora
Martina Dvořáka.
 
Více informací získáte
na oficiálních stránkách:
http://www.dofe.cz/ a u
vyučujících v kabinetu.

autor článku:
SARAH BERÁNKOVÁ

třída septima

autor článku:
KATEŘINA HOŘEJŠÍ

třída septima

Cesta pro mladé
Máte své vysněné povolání?
A máte praxi? Momentálně je
praxe v oboru jednou
z nejžádanějších položek
životopisu. Kde ale praxi získat,
když letní brigáda je často
k dostání pouze v cukrárně,
a tam už se přihlásili všichni
spolužáci?
 
Cesta pro mladé nabízí
pro středoškoláky
a vysokoškoláky stáže
v rozličných zajímavých
zaměstnáních pod vedením
zkušeného mentora, který jim
ukáže, jak se na věci musí, co

daná práce obnáší a je jim
k dispozici téměř neustále.
Přitom poskytovatel stáže bere
v potaz i důležitost vzdělání,
a tak se „pracovní doba“ šije
stážistovi na míru. Stáž sice není
brigáda a plat nedostanete, ale
zato získáte mnohem cennější
zkušenosti ve vámi vybraném
oboru.Stáž zahrnuje také kurz
„soft skills“ a pohovor
s odborným HR poradcem.
Po jejím absolvování získáte
certifikát.
Více na www.cestapromlade.cz.

V. Zandlová, A. Kodrlová

Třeťáci v 
Rudolfinu

 
Přesto nás zaujala spíše druhá
polovina koncertu, kde zazněly
skladby Ludwiga van
Beethovena. Není tomu tak, že
by se nám první část nelíbila,
zkrátka se nám poslouchalo lépe
to, co již známe. Oproti
Beethovenovu maximalismu je
hudba Steva Reicha svým
způsobem neobvyklá. Celou
skladbu se opakuje pouze jeden
úsek, do kterého se postupně
přidávají další a další hudební
nástroje. Pro mnohé posluchače
byla tato skladba náročná
na poslech.

L. Veiglová, 3. A

Na jaře se 3. A zaměřila
na minimalismus
a maximalismus v hudbě
a soustředila se na skladatele
Steva Reicha a Ludwiga van
Beethovena. Na koncertě
v Rudolfinu každému z velikánů
světové hudby byla věnována
polovina připraveného
programu. Česká studentská
filharmonie se zhostila své role
hudebního tělesa skvěle. Co se
hudba snaží vyjádřit nám
zprostředkovaly komentáře Petra
Kadlece.

Hasička mezi námi

foto: K. Zahrádková

Požární sport má více
disciplín. Které se věnuješ ty?
Mezi kategorie patří běh na 100
metrů s překážkami, štafeta 4
krát 100 metrů s překážkami,
výstup na věž, požární útok. Já
zastávám pozici strojníka
v požárním útoku
v sedmičlenném týmu, v němž
hraje roli každá pozic: košař,
spojař či rozdělovač.
 
Co tě k hasičům přivedlo a jak
dlouho se sportu věnuješ?
Věnuji se mu přibližně čtyři
roky. Když jsem skončila
s házenou, chtěla jsem něco

dělat, takže jsem začala
na Chloumku trénovat.
 
Co ti na tomto sportu
imponuje?
Nejvíce se mi líbí týmová práce.
Ta tam prostě musí být, jeden
bez druhého nemůže fungovat,
jsme na sobě závislí. Když se
například někomu něco
nepovede, jsme na tom bití
všichni. Člověka to vybudí
a snaží se to co nejvíc urvat,
protože jde často o setiny.
 
Jaké soutěže vám neujdou?
Každý rok se účastníme soutěže
O pohár starosty OSH Mělník či
Podřipské hasičské ligy. Nejdál
jsem byla ve Zdešově
u Jindřichova Hradce
na Velikonoční soutěži.
Zajímavý je také také Fire night
cup, při kterém se běhají noční
útoky. V zimě se koná Ice cup.
Největším úspěchem je obhájení
putovního poháru ve Stráži
pod Ralskem, pro jehož získání
je třeba zvítězit tři roky po sobě.
 

Jak často trénujete a jak
trénink probíhá?
Dříve jsme trénovaly jednou
týdně, ale v dnešní době to
bohužel není možné.
Momentálně nemáme prostory
a hlavně ani čas, poněvadž holky
z mého týmu jsou ženy od rodin,
tudíž je velmi těžké najít den,
kdy se sejdeme všechny. Trénink
probíhá stejně jako útok, akorát
s menšími výjimkami, jako je
například delší čas na přípravu
základny, abychom mohly
vypilovat vše do dokonalosti.
 
Jak to vidíš do budoucna, máš
či máte nějaké plány?
Chtěly bychom poskládat tým
mladých holek a zúčastnit se
a vyhrát alespoň bronz v jednom
kole extraligy.
 
Když by chtěl někdo s tímto
sportem začít, co bys mu
doporučila?
Pro začátek je nutné být členem
nějakého aktivního SDH a pak
už v tom není problém, stačí si
najít nějaký tým v okolí

a docházet na tréninky.
 
Řekla bys nám něco
o potřebném vybavení a o
oblečení?
Vybavení je velmi drahé,
například kompletní sada hadic
může stát třeba 19 000 Kč, cena
samozřejmě stoupá s kvalitou.
Občas dostaneme nějaký
příspěvek od sponzorů, ale
přesto jsme si mašinu musely
postavit samy, abychom ušetřily.
Co se týká oblečení, je povinná
helma, jinak záleží na dohodě
v týmu. My máme dresy šité
na míru.
 
Prozradíš nám nějaký zážitek,
co ti utkvělo v hlavě?
Nejhorší asi byl pohled na jednu
holčinu, které proudnice doslova
vymlátila zuby, to bylo opravdu
nepříjemné pro všechny. Proto je
důležitá přítomnost záchranářů,
poněvadž je to velmi
nebezpečný sport.

B. Nová, VII.
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On-line v DVTV

foto: Katka Zahrádková

Přijíždíme na stanici metra B
Křižíkova a divíme se
aktuálnímu času na hodinkách.
Je totiž 10:20, to znamená, že se
nám nabízí ještě půlhodina
volného času před povinným
přesunem do sídla DVTV.
Většina holek to vidí
na dopolední kávu či koktejl. Já
jako kluk se samozřejmě dívám
po chutné svačině. Nakonec
vítězí plněná tortilla kuřecím
masem z nedalekého bufetu.
 
„Pojďte sem holky,“ volá
profesorka Drápalová Šajtarová
z dálky. Opět asi zapomněla, že
jsem na kurzu i já, jediný kluk.
„No nevadí,“ říkám si. Budu to
muset ty tři dny přežít. „Jak je
jen možné, že jsem tu jediný
kluk?“ přemýšlím a nedávám
pozor, co se kolem mě děje. Toto
hledání důvodů mě rychle
přejde, jelikož již vyrážíme

na cestu do Pernerovy ulice, kde
sídlí DVTV.
 
Rychle a netrpělivě se
usazujeme do celkem malé
prosklené místnosti s podivným
názvem Saturn. Čekáme
kraťoučkou dobu v napětí, co se
bude dít. Nakonec přichází hned
několik členů zmíněné televize.
„Dobrý den, omlouvám se
za zpoždění, ale naše porada se
trochu protáhla,“ tvrdí ředitel
projektu Jan Rozkošný.
Po úvodní omluvě se nám editor
Jan Ouředník snaží vysvětlit
chod této televize. „Pracuje nás
zde 15, většina pochází
z bývalého pořadu ČT Události,
komentáře,“ doplňuje jeho
kolega a asi hlavní ikona celé
televize Martin Veselovský.
„Omluvte mě, ale teď se již
musím jít chystat na rozhovor
s poslankyní z ODS Janou
Černochovou. Když budete chtít,
tak se přijďte v 12:00 podívat,“
dodává bývalá hvězda České
televize a za pár vteřin odchází.
 
Teď nastává čas pro Filipa
Horkého, kolegu Martina
Veselovského a Daniely
Drtinové. Odpovídá nám

na otázky a také popisuje své
zahraniční reportáže či výjezdy
po republice, které jsou zatím
jeho hlavním úkolem. „Zde je
má reportáž z uprchlického
tábora v Jordánsku, který jsem
navštívil letos v zimě,“ vypráví
Filip. „Zároveň moderuji
hodinový pořad DVTV forum.
Představte si Hyde Park v naší
podobě. Lidé posílají otázky
a na ty odpovídají celou dobu mí
hosté,“ říká bývalý moderátor
České televize. Dozvídáme se,
že těch pořadů je mnohem více,
např. Apel, a na internetu
vychází většinou po třech
na den.
 
„Je 11:58, za 2 minuty začíná
Martinův rozhovor!“ volá slečna
produkční. Zvedáme se tedy
z velmi útulných židlí
a přesouváme do nitra velmi
moderní skleněné budovy, kde
se bude odehrávat to, na co
čekáme. Přesně ve 12:00, Martin
Veselovský začíná svůj rozhovor
s paní poslankyní o ozbrojování
či odzbrojování české
společnosti. Odvíjí se to přesně
tak, jak jsme čekali. Moderátor
se snaží hustit otázky do svého
hosta a ten

se na ně snaží odpovídat co
nejrychleji a nejpřesněji.
 
Nezdržíme se zde dlouho
a spěcháme do ještě menší
místnůstky, kam za námi přišla
paní z týdeníku Respekt. Její
vyprávění trvá docela dlouho.
Na druhou stranu se dotkneme
také tématu fake news, na které
můžeme narazit na sociálních
sítích a bohužel také
v seriozních mediích.
 
Přiznám se, že její povídání
nebylo tak zajímavé jako
u DVTV. Nejspíše je to tím, že
DVTV se snaží více zacílit
na mladé lidi a také se nesnaží
o takovou reklamu
během exkurzí. Přesto je
zázrakem, že nám návštěva byla
vůbec povolena. Po takovém
přemýšlení vycházíme
z prosklené budovy Economie
a sdělujeme si dojmy. Poté se již
rozprchneme na nejbližší
autobusy a já se začnu
připravovat na to, že mě čekají
ještě dva dny toho, kdy budu
spíše označován za Michalku
než za Michala.

Michal Holec, sexta

Divoké Potichu Jaroslava Rudiše jsme adaptaci Kafkova románu
Zámek, vystupujeme poměrně
často, hodně v Německu, ale
taky třeba v Polsku. taky
hrajeme v divadelním
představení Zámek v V
Brémách.
 
Co děláte, když momentálně
nepíšete?  Chodím do sauny.
A rád cestuju vlakem.
 
V rozhovoru jste se zmínil, že
každá Vaše kniha je
autobiografická, týká se to
i knihy Potichu? 
To jsem myslel tak, že se
nechávám inspirovat tím, co se
děje kolem. Každá postava
z Potichu má svůj předobraz, to
je pravda. Ta kniha vyšla polsky
a německy a v Německu je to
můj neprodávanější román,
protože je o Praze.
 
V knize je postava Vladimíra,
bývalého filharmonika, která
je částečně inspirována
skutečnou událostí. Kde jste
čerpal inspiraci pro životní
příběh zbylých postav, vychází
ze skutečnosti, nebo jsou čistě
smyšlené?
Pár jsem ji potkal, občas jsem
něco pospojoval. Vladimír je
takový duch. Inspirovala mě
samota bezdomovců na ulicích...
Tu postavu mám asi nejradši,
kdybych tu knihu psal dnes, tak

asi jen o něm.
 
V knize je postava Vandy, tak
trochu ‚rebelky‘. Mýlím se,
když v ní vidím Vás? To
nejsem já! Ale pár takových
holek jsem potkal, co si hrají
na pankerky...
 
Máte nějaký vztah k pražským
čtvtím, které jsou v knize
zmíněny?
Na Žižkově jsem dlouho bydlel,
skutečně kousek od té televizní
věže, vlastně hned pod ní,
v jejím stínu. Žižkov mám velmi
rád. Ty prudké hrbolaté ulice,
Palác Akropolis, hospodu
u Vystřelenýho oka... Tam se
zrodil komiks Alois Nebel.
 
Na které Vaše dílo jste nejvíce
pyšný?
Nejvíc mám rád román Konec
punku v Helsinkách. Přijde mi
nejlépe napsaný. Taky má nejvíc
stran. Mám rád tu atmosféru,
postavy, muziku. Ale taky mám
rád Národní třídu, myslím, že to
je velmi aktuální kniha.
 
Máte rád Vypsanou fixu? Ano!
Hudbu hodně poslouchám
a myslím, že Fixa je jedna
z nejlepších rockových kapel
u nás. Stejně jako třeba
Priessnitz nebo Tata Bojs.

K. Zahrádková, VII.

Ve 3. ročníku píšeme odborné
práce z češtiny. Já jsem
rozebírala knihu Potichu
od Jaroslava Rudiše, kterého se
mi podařilo kontaktovat, a měla
jsem možnost se ho ptát.
 
Spisovatel J. Rudiš vystudoval
němčinu a dějepis a posléze
získal novinářské stipendium
v Německu. Jeho prvním dílem
byla kniha Nebe pod Berlínem
(2002). Největší úspěch měla
jeho komiksová trilogie Alois
Nebel (2006). Nyní je Jaroslav
znám pro své nejnovější dílo
Národní třída (2013). Rudiš je
členem literárního kabaretu
EKG, působícího na půdě České
republiky. Dále je členem
literárních kapel U-Bahn
nebo Kafka Band.
 
Na úvod klasická otázka, co
Vás vedlo k tomu, abyste se
stal spisovatelem? To máte
těžké... Baví mě zapisovat to, co
se děje kolem. Rozepisovat to.
 
Kolik let Vám bylo, když jste
sepsal nějaké první dílo,
na které nikdy v životě
nezapomenete? 
V osmé třídě jsem napsal něco
jako první povídku, takový

železniční zážitek z prázdnin,
odehrávající se na nádraží u nás
v Lomnici nad Popelkou, vlastně
to byl jen popis jízdy vlaku, ale
myslím, že docela literární.
A pak asi v osmnácti,
devatenácti jsem napsal
s kamarádem jednu divadelní
hru, absurdní drama Skleněné
oko inspirované trochu
Václavem Havlem. Měli jsme
v Turnově na gymnáziu divadlo,
hráli Cimrmany a pak jsem
nacvičili i jednu vlastní hru.
 
Jak je to s Vaším pobytem
na trase Praha - Berlín -
Praha? Kde jste radši a proč?
Jsem moc rád v Českém ráji,
v Lomnici nad Popelkou, tam
jsem doma. A pak v sauně
v Jičíně, tam taky. Ale doma
jsem i v Berlíně, tam jsem nyní
asi nejvíc. Mám v Německu
nyní hodně práce, píšu tam
scénáře, pracuju pro divadlo,
jezdím na čtení.
 
Jste členem kapely U-Bahn
a Kafka Band. Povězte mi
něco o nich.
U-Bahn občas vystupuje jako
literární kapela na mých čteních,
rád propojuju hudbu i literaturu.
A Kafka Band? Taky literární
kapela, ale o něco větší. Natočili
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Byli jsme u 
pramene a 
žízní jsme 
hynuli

vydatnou večeři a unavení po tak
dlouhé jízdě padáme do postelí
(ovšem ne všichni, což se
následně ukáže jako velká
chyba).
 
„Dnes nás čeká velmi náročná
cesta k labskému prameni,"
varuje nás profesorka
Drápalová. Ze začátku jsme plní
optimismu, jelikož nám hodně
v této výpravě pomáhá lanovka
na Čertovu horu. Každou minutu
fotíme fotografie na Instagram,
protože to se musí. Konečně
docházíme ke Dvoračkám, kde
si pochutnáváme na vyhlášených
borůvkových knedlících a jiných
dobrotách. „Fakt nejlepší horská
kuchyně," pochvalujeme si
nevědouce, co máme teprve
před sebou. Po obědě
pokračujeme v cestě a pomalu se
nám vytrácí naděje. Bohužel se
naše cesta mění ve sněhovou
katastrofu, a tak dál šlapeme
ve sněhu, který vše ztěžuje.

Všude okolo je sníh a naše nohy
se boří. Pramen Labe! Konečně!
Ale kde je? Všude kolem jenom
sníh a tamhle kouká kousek
nějaké zdi. Pramen je
pod sněhem a to i se zdí,
na které jsou erby měst, kterými
Labe protéká. Ale náladu nám to
nekazí, jelikož sluníčko stále
svítí a výhled na okolní přírodu
je ohromující. Díky naší paní
profesorce si uvědomujeme, že
o zrak nejde, jde o pocit
zadostiučinění, pocit triumfu
po tak náročné cestě a pocit
hrdosti na sebe sama a to je to
hlavní.
 
Vracíme se do pensionu
po sněhové stezce
přes Krakonošovu snídani
k Mumlavským vodopádům.
Naše bolavé nohy s puchýři
v mokrých botách už volají
po odpočinku, kterého se jim
dostává pár minut po zhlédnutí
vodopádů. Po devíti hodinách

končí naše túra v penzionu.
Všichni vypadáme jako skupina
důchodců, protože nemůžeme
udělat ani krok bez vyslovení
AU.
 
Poslední den našeho výletu si
užíváme teplíčka v místní
sklárně. Mimo teplo je to také
zajímavá a naučná podívaná,
samozřejmě. Práce zdejších
sklářů je vskutku krásná,
i když velice náročná, a je
rozhodně důležité ji čas od času
docenit. Je zde i možnost
zakoupit si umělecká díla
pracovníků z první ruky.
 
Po této zajímavé prohlídce se už
všichni chystáme do našeho
soukromého motoráčku
a vyrážíme na naši
pětihodinovou výpravu
po českých kolejích zpět k našim
milovaným rodinkám.

třída 1. B

Je 10. května a všichni se
pomalu scházíme na vlakovém
nádraží Mělník. Před námi je
cesta do Harrachova, kde
strávíme 2 dny zábavy a hlavně
si chceme ulevit od školních
životů. Kočárem se nám stal náš
VIP vlak určený jen pro 1.B
(děkujeme tatínkovi naší
spolužačky).
 
Po dlouhé jízdě vystupujeme
v Harrachově nadšení a natěšení.
Minibus nás přepravuje
k pensionu Tesla, který se
nachází hned u lanové dráhy, již
vyzkoušíme hned další den.
Po ubytování si dáváme

V televizi naše přání už od začátku kurzu.
Toto přání nám sice splnit
nemohou, protože studio,
ve kterém se Kouzelná školka
natáčí, je v rekonstrukci. Ale
jdeme se podívat na natáčení
Planety Yó. Nakonec si sami
zkoušíme, jak se natáčí
obrovskou kamerou, čtou zprávy
ze čtecího zařízení nebo jak se
sedí v královském hermelínu
na trůnu s korunou, žezlem,
jablkem.
 
Návštěvu ČT jsem si velice užila
a znovu bych si ji v budoucnu
ráda zopakovala, už jenom
z důvodu, abych mohla vidět
i Františka z Kouzelné školky
na vlastní oči.

Markéta Vlková, sexta

Nejstarší televizní stanice
v České republice? Řeč je o ČT.
Přesně tu jsem s mediálním
kurzem navštívila. Naše kroky
zamířily do Prahy na Kavčí
hory.
 
Areál České televize je poměrně
rozsáhlý, a tak jsme ho
samozřejmě neprojdeme celý.
Zato nám ho dopodrobna
ukazují Káča a Venda,
animované postavičky z Déčka
s celkem vtipným dabingem,
v krátkém filmu.
 
„A kde se natáčí kouzelná
školka?“ tento dotaz mě ani
trochu nepřekvapuje,
protože vidět Františka naživo je

Kdo je Robert 
Čásenský?

získal řadu ocenění, např.
obsadil první tři místa
Novinářské ceny 2016
za nejlepší reportáž.
 
Dozvěděli jsme se něco víc
o úloze „fake news“
v amerických prezidentských
volbách, jakou roli hraje politika
v médiích a že ani redaktoři
nedokážou perfektně napsat
cokoliv a každý má v oblibě jiný
slohový útvar. Dokonce se
s námi podělil i o některé
příhody s tuzemskými politiky.
 
Čásenský rozšířil naše obzory
o světě médií a byl otevřený
všem našim dotazům. Vždyť
žádná otázka není hloupá!

A. Viktorinová, VII.

V rámci týdne mediálního
vzdělávání a našeho mediálního
kurzu si s námi přijel popovídat
Robert Čásenský, šéfredaktor
magazínu Reportér. „Nechtěl
jsem pracovat pro žádného
oligarchu, tak jsem to zkusil
a zatím to vychází,“ vysvětloval
nám, proč po změně majitele
odešel z postu šéfredaktora
někdejších nejúspěšnějších
novin, Mladé fronty DNES. I v
dnešním „online světě“ vsadil
na print a společně s několika
dalšími kolegy založil v roce
2014 magazín Reportér.
Rozhodně toho nelituje. Není se
čemu divit, tento měsíčník již

Tondova noční 
hlídka mezi 
uprchlíky

Pomáháme lidem na útěku. Jel
jsem tam společně s několika
dalšími učiteli a studenty z naší
školy, protože to byla součást
našich závěrečných kurzů.
 
Jaká je atmosféra
v uprchlickém táboře? Co tě
nejvíce překvapilo?
I přes neuspokojivou situaci
uprchlíků se nálada dokázala
udržet vysoko. V táboře to žije.
Nejvíce mě dostalo to, jak
uprchlíci tráví většinu svého
volného času. Několikrát
do měsíce se většina mužů
bez rodiny vydává na The Game,
což znamená, že se snaží
překročit chorvatskou hranici,
aniž by byli chyceni pohraniční
stráží, a následně se za pomoci
různých dopravních prostředků
dostat do Záhřebu. Většinou se
jim to nepovede. Jeden
šestnáctiletý kluk mi vyprávěl,

že čekal na taxi v Chorvatsku
u silnice několik dní, a když
taxík konečně přijel, tak
na zadních sedadlech seděli
policajti.
 
Co v táborech nejvíce chybí,
jak se dá nejlépe pomoci?
Nejvíce zde chybí asi vzdělání,
děti tu jsou už několik měsíců
mimo školu, a byť jsou
v ideálním věku, nemají
možnost naučit se ani anglicky.
Jinak byl tábor celkem dobře
zabezpečen z hlediska
základních životních potřeb,
nechybělo zde oblečení, jídlo ani
voda.
 
V čem spočívala tvoje práce
nočního hlídače?
Na rozdíl od zbytku skupiny
skládající se hlavně z dívek,
které přes den v táboře praly
prádlo, hrály si s dětmi a učily

je, jsem já ještě s jedním
učitelem trávil noci v čistě
mužských stanech, kde jsem si
s uprchlíky povídal. Bavil jsem
se s nimi hraním karet
nebo volejbalu a zároveň jsem
dohlížel na dodržování pořádku,
vyháněl jsem ty, kteří uvnitř
kouřili cigarety, a tišil jsem ty,
kteří měli potřebu si ve dvě
hodiny ráno pouštět nahlas
afgánskou hudbu. Počátkem
ramadánu se všechno změnilo
a já od té doby jenom jedl.
 
Co ti tato zkušenost přinesla
a doporučil bys ji ostatním?
Našel jsem si kámoše z dalších
kultur a určitě bych to doporučil
každému, protože se člověk
seznámí s uprchlíky z naprosto
jiné perspektivy a dá si burek.

L. Špytková, A. Viktoronová, VII.

Náš bývalý spolužák Tonda
Šámal měl možnost se na 11 dní
vžít do role uprchlíka v táboře
Adaševci poblíž města Šid
v Srbsku, blízko chorvatských
hranic.
 
Jak ses k této příležitosti
dostal?
Chtěl jsem se delší dobu
do uprchlického tábora podívat,
protože to je jedno
z nejsledovanějších témat
současnosti, a já s tím přitom
neměl žádnou osobní zkušenost.
Původně to byl můj návrh, který
se na škole uchytil a následně
uskutečnil díky organizaci
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Po stopách Jana Palacha

foto: R. Špačková

Ke konci školního roku jsme se
vydali za osudem osoby, která je
velmi úzce spjata s naším
gymnáziem, a to Janem
Palachem.
 
První naše kroky v Praze vedly
na Olšanský hřbitov. Zde jsme si
prohlédli místo, kde je
v současné době pochován.
Nicméně pár let zpět tomu tak
nebylo. V roce 1973 byly jeho
ostatky pod nátlakem StB
převezeny do rodných Všetat a v
roce 1990 byly opět vráceny
do původního hrobu. Toto místo
na mě působilo velmi emotivně.
Dále jsme se vydali k bývalé
nemocnici v Legerově ulici, kde
byl po svém činu hospitalizován
a kde také zemřel. A poté jsme
se dostali na místo činu,
na Václavské náměstí, kde se 16.
ledna 1969 na protest zapálil.
Zde jsme si prohlédli dva
památníky, které nebyly spojeny
pouze s Janem Palachem, ale i s
Janem Zajícem, který byl druhou
„pochodní“. Pokračovali
k Filozofické fakultě UK, kde je
vystavena jeho posmrtná maska
od Olbrama Zoubka a k
modernímu sousoší Dům matky
a Dům syna, které mě moc
nezaujalo.

 
Další den jsme se vypravili
do Palachových Všetat.
Prohlédli jsme si rodinný dům
(polorozpadlý) a školu, kam
chodil devět let, než přešel
na naše gymnázium. Poté jsme
se vydali k urnovému háji, kde
je jeho pomník. Právě zde byly
jeho ostatky v rozmezí let
1973-1990. U tohoto místa mě zaujal
příběh, který nám paní
profesorka přečetla. Tento
příběh vypovídal o skutečnosti,
jak se lidé v roce 1989 snažili
dostat k jeho hrobu, aby uctili
jeho památku, ale StB Všetaty
obklíčila, aby se tam nikdo
nedostal, nicméně autorovi,
Stanislavu Devátému, se to
povedlo.
 
Poslední den našeho putování
jsme strávili v Libiši. Zde jsme
si prohlédli evangelický kostel,
kam J. Palach chodíval a kde byl
pokřtěn. V Libiši byl velmi
příjemný pan farář Pfann, který
nám o něm mnoho řekl
a dokonce nám ukázal dopisy,
jež posílala bývalému faráři
Jakubu Trojanovi paní
Palachová. Tyto dopisy bylo
velmi zajímavé a emotivní číst.
 
Tento projekt nám všem mnoho
dal a myslím si, že teď konečně
mohu říct, že jsem studentem
Gymnázia Jana Palacha,
protože vím, co říct, když se mě
na něj někdo zeptá. Tímto děkuji
paní profesorce Špačkové, že
nám umožnila zúčastnit se
tohoto fantastického projektu.

J. Hlavsa, III.

Ze studentské rady
Zápis č. 9 ze dne 5. 4. 2017
Projektu Hrou proti HIV/AIDS
se zúčastní 19 zástupců tříd
sexta a septima mezi 19. až 28.
4. 2017.
 
Zazněla doporučení na zlepšení
propagace tematických dnů
formou plakátů, rozhlasu, článků
a pozvánek na webu školy.
 
Zápis č. 10 ze dne 26. 4. 2017
Ve výklenku v nejvyšším patře
modré části budovy je zařízena
knihovna včetně pěti sedacích
vaků a konferenčního stolečku.
 
Čeká se na aktivitu studentů
ohledně Ceny vévody
z Edinburghu, v úterý byla první
informační schůzka. Škola je
ochotna nás plně podporovat, ale
musíme být sami aktivní.
 
Žádá se větší propagace
schránky důvěry, která je
na hlavní chodbě
před sborovnou, u tabule
s informacemi o vysokých
školách.
 
Rozřazovací testy na jazyky
na NG se dělat nebudou.
 
Časopisy (Brainstorm,…)
a ostatní materiály, které jsou
na oknech na hlavní chodbě,
jsou volně k odběru.
 
Je tu možnost zapojit se
do programu Monitor, který již
běží na gymnáziu v Nymburku.
Jedná se o hodnocení profesorů
žáky.
 
Na webu školy je článek NNTB

(Nenech to být), je to projekt
zaměřený proti šikaně, kde
můžeme anonymně nahlásit
cokoliv, co se nám zdá
podezřelé. Jedná se vlastně
o takovou elektronickou
schránku důvěry.
 
Zazněla žádost na změnění
znělky školního rozhlasu.
Ředitelství to má v plánu,
do budoucna by se mělo změnit.
 
Zápis č. 11 ze dne 6. 6. 2017
Školní akademie v letošním roce
z důvodu nedostatku vystoupení
nebude.
 
Na školní rok 2017/2018 byli
na předsedu SR, zástupce VG
a zapisovatele vybráni Karolina
Helemiková (kvinta), Mikuláš
Misterka (kvinta) a Lucie Veselá
(2. A).
 
Burza učebnic se bude konat 5.
9. 2017 od 14.00 do 15.00..
 
Zazněl požadavek, aby se
na podzim znovu konal
volejbalový turnaj, i když by se
již nehrálo pro dobrou věc. Bylo
odpovězeno, že je to v jednání.
 
Zazněl dotaz, co se bude dít
s oválem.
 
Hledá se někdo, kdo by si vzal
na starost objednávání školních
mikin.
 
Zde jsou jen zkrácené verze
zápisů, celé zápisy lze zhlédnout
na facebookové stránce.

M. Tomečková, 3. A

Střípky
Sekunda se zapojila do soutěže
Nejlepší rukopis. Jednalo se
o čtení ukázek z rukopisů, které
následně hodnotili a na základě
výsledků se nakladatelství
Meander rozhodne, kterou knihu
vydá. Dále sekunda navštívila
Veltrusy se zdejším edukačním
centrem SCHOLA
NATURALIS.
 
21. dubna naše škola oslavila
Den Země. Každá třída měla
individuální program zaměřený
na ochranu přírody. Pomáhaly
s úklidem lesů, postaraly se
o dobré podmínky pro růst
chráněných rostlin.
 
Poslední dubnový týden byla
česká kuchyně z naší jídelny
nahrazena německými pokrmy.
Největší úspěch sklidil
Gernknödel, obří knedlík plněný

jahodami a povidly, který si
objednalo až 240 studentů. Dále
jsme mohli ochutnat typické
německé jídlo Bratwurst či
Rýnskou roštěnou.
 
V červnu tercie odjela
na týdenní výlet. Vydala se
na exkurzi Královéhradeckého
kraje, kde si prohlédla pevnost
Josefov a barokní areál v Kuksu.
Navštívili zámek v Novém
Městě nad Metují. Na zpáteční
cestě domů se třída stavila
v Hradci Králové.
 
Ondřej Bajer z kvarty
reprezentoval Ústecký kraj
v baseballu na Letních
olympijských hrách. Anna
Machová ze sekundy
reprezentovala Středočeský kraj
v orientačním běhu v kategorii
mladší žákyně.

 
Letos naše reprezentace
v okresním kole Pythagoriády
vyhrála vše. Prima: 1. O. Filip,
2. Y. Ardan, M. Uxa, 3. A.
Feixová; sekunda: 1. J.
Krupička, 2. J. Gebauer, P.
Peroutka; tercie: 1. D. Mencl, 2.
B. Havlíková, 3. J. Hlavsa, D.
Chalupka)
 
Předposlední červnový týden byl
ve znamení kurzů. Letos si žáci
mohli vybrat: tradiční pobyt
v Hořicích či poznávání
Českosaského Švýcarska,
cykloturistický, fyzikální,
mediální kurz, po stopách Jana
Palacha a mimo jiné absolvovat
exkurzi na letiště.

N. Brabcová, A. Fousková, T.
Urbánková, 3. A

Naše redakce
Ve školním roce 2016/17
připravovali Palachoviny
studenti 3. ročníků v rámci
vyučovacího předmětu mediální
výchova. Společnými silami se
nám podařilo vydat 4 čísla.
Za logo časopisu vděčíme
Matěji Šlajsovi ze 3. A.
 
Po půldruhém roce své existence
zaznamenaly Palachoviny svoje
první úspěchy. V soutěži
o středoškolský časopis roku
2017 skončily druhé
a medailovou pozici získaly i ve
webových magazínech.
 
Děkujeme SRPŠ při GJP Mělník
za financování grafického
programu a tištěných verzí.
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